
 
 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
Poskytnutí informací 
 

Dne 30. 10. 2023 jsme obdrželi Vaši žádost o poskytnutí informací podle zákona č. 106/1999 

Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů, kterou žádáte o 

poskytnutí těchto informací: 

 

obracím se na Vás s následující žádosti o poskytnutí informací dle zákona č. 106/1999 Sb., o 
svobodném přístupu k informacím. 
V Týdeníku Kroměřížska ze dne 25.7.2023, ročník 22 číslo 30 vyšel článek o projektu 
budoucího památníku kontroverzní osobnosti biskupu Karlu II. z Lichteinsteinu-Castelcorna. 
Zde mimo jiné Vašima ústy bylo sděleno, že: „V minulém období nebyla na realizaci památníku 
politická shoda – při projednávání rozpočtu města na rok 2022 zastupitelé v něm plánované 
peníze na památník neschválili,…“ Déle pak: „Nové vedení města bylo zavázáno termínem 
dokončení památníku sjednaným minulým vedením. Ale potřebovalo se nejprve se záměrem 
seznámit, zástupci nového vedení města také navštívili tvůrce památníku. Práce na něm nyní 
pokračují – město požádalo o stanovisko památkářů, od kterého se budou odvíjet další 
kroky….“ 
 
Prosím odpovědi na následující otázky vyplývající z výše uvedeného textu: 
 
1. V plánovaném rozpočtu města na rok 2022 zastupitelé peníze na památník neschválili. Jak 
je tedy možné, že vedení města jedná dál o stavbě památníku? 
2. Proč vedení města obchází zastupitelskou demokracii a jedná o realizaci památníku, aniž 
by mělo od zastupitelů souhlas s jednáním? 
3. Nové vedení města navštívilo tvůrce památníku. Kdy a kdo konkrétně navštívil mistra xxx a 
o čem s ním jednal? K jakému závěru se došlo? 
4. Mistr xxx dostal vyplaceno již 500 tisíc Kč. Jak je to možné, když zastupitelstvo v rozpočtu 
neschválilo peníze na památník? 
5. Proč práce na památníku nyní pokračují, když zastupitelstvo plánované peníze na památník 
v rozpočtu na rok 2022 neschválilo? Viz otázka číslo 1 
6. Město požádalo stanovisko pámátkářů. Mohli bychom znát toto stanovisko v plném znění? 
Proč nebylo o stanovisko požádáno před vyplacením peněz mistru xxx? 
7. Jaké stavební řízení se musí ještě vyřídit? 
8. V článku se píše, že památník má stát 1,7 milionu korun českých. Je toto již konečná částka? 
Kolik budou stát stavební práce? Jaká bude bude konečná suma památníku i se stavebními 
pracemi? 
9. Město Kroměříž je jediným donátorem památníku? Přispěje na památník ještě někdo jiný? 
Kdo a jakou částkou? Jsou smlouvy o finančním daru? 
10. Jak byl vybrán zhotovitel díla? Proběhlo výběrové řízení nebo soutěž? 
11. Kteří zastupitelé či radní hlasovali pro a proti vybudování památníku? 

 

 

Odbor kancelář úřadu, úsek právní                       

Vyřizuje Mgr. Tereza Přádková                      

telefon  +420 573 321 288                       

e-mail   tereza.pradkova@mestokm.cz                        

datum  10. listopadu 2023 

číslo jednací  MeUKM/102342/2023 

spis. značka  MeUKM/098232/2023/07 

poř. č.  IN – 41/2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

12. Jakým způsobem se vyhodnocovala etická přípustnost stavby památníku? Bralo město 
v úvahu jen stavební činnost a umělecké mecenášství biskupa? Nebo se podrobně zabývalo 
i rolí biskupa v čarodějnických procesech? Byli osloveni zástupci nekatolických denominací, 
které biskup v období rekatolizace pronásledoval, zda s památníkem souhlasí? Hodnotilo se 
chování biskupa k jeho poddaným? 
13. Je stanovena přesná poloha památníku na Sněmovním náměstí? Existuje technický výkres  
nebo  zákres do katastrální mapy? Pokud ano,  prosím o jejich zaslání. 
 
Na výše uvedené otázky prosím odpovězte na níže uvedený mail: xxx 
 

 

 

K předmětné žádosti o informace Vám na základě vyjádření věcně příslušného odboru investic 

sdělujeme následující: 

 
Ad 1. Činnosti probíhají na základě platných smluv, které schválila Rada města Kroměříže na 
své schůzi dne 4. 11. 2021. Tyto smlouvy byly uzavřeny dne 18. 11. 2021.  
 
Ad 2. Viz odpověď na otázku č. 1.  
 
Ad 3. S panem xxx jednali členové Rady města Kroměříže pan Jiří Kašík a pan Pavel Motyčka 
v prvním čtvrtletí roku 2023. Náplní jednání bylo seznámení se se stavem projektu.  
 
Ad 4. Viz odpověď na otázku č. 1.  
 
Ad 5. Viz odpověď na otázku č. 1.  
 
Ad 6. Město nedisponuje žádným stanoviskem orgánu památkové péče v rámci správního 
řízení k umístění či povolení stavby, protože žádné takové řízení nebylo dosud zahájeno.  
Není standardní, aby ve smlouvě s jakýmkoliv dodavatelem byly podmíněny platební 
podmínky stanoviskem dotčeného orgánu.  
 
Ad 7. Realizace stavby musí být v souladu se zákonem č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon).  
 
Ad 8. Dle smluvní dokumentace je částka za památník stanovena na 1 528 500 Kč vč. DPH. 
Konečnou částku za realizaci akce není možné předem stanovit, protože nejsou známy 
všechny okolnosti plánované realizace akce.  
 
Ad 9. Žádné takové smlouvy uzavřeny nejsou. Existuje veřejný příslib z roku 2021 deklarovaný 
na jednání pracovní skupiny, že Klub UNESCO Kroměříž se bude podílet částkou 300 000 Kč.  
 
Ad 10. Klub UNESCO Kroměříž vybral a objednal v 11/2019 za zhotovitele studie xxx, který 
zpracoval návrh památníku i návrh jeho umístění. Město Kroměříž pak pokračovalo na základě 
již zpracované studie.  
Ve finančním limitu dle zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, do kterého 
spadá realizace akce, nepodléhá akce výběrovému řízení ani soutěži, rozhodování o uzavření 
smlouvy je zcela v kompetenci rady města.  
 
Ad 11. Zastupitelstvo města Kroměříže konkrétně o vybudování památníku nikdy nehlasovalo, 
na programu tento bod nebyl.  
Smlouvy schválila Rada města Kroměříže jako kolektivní orgán, konkrétní hlasování 
jednotlivých radních evidenci nepodléhá.  
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Ad 12. Tyto otázky řešil původní zadavatel návrhu, tedy Klub UNESCO Kroměříž, při 
zpracování studie. Dotazované činnosti město Kroměříž neprovádělo.  
 
Ad 13. O přesném umístění památníku nebylo rozhodnuto a není tedy k dispozici ani konkrétní 

technický výkres. 

 

 

 

 
 
Mgr. Tereza Přádková 
Odbor kancelář úřadu  


